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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity  

Zápis ze zasedání dne 21. května 2024 

  

Přítomni  
Členové AS LF: 26 členů dle prezenční listiny (příloha č. 1)  

Omluveni: Milan Brázdil, Petr Dobšák, Jan Juřica, Marie Nováková, Marek Svoboda,                 
Andrea Šprláková-Puková. 

Hosté:  děkan Martin Repko, proděkanky Eva Brichtová, Lydie Izakovičová Hollá, Kateřina Kaňková, 
proděkani Michal Koščík, Petr Štourač, Zdeněk Kala, tajemník Michal Sellner, Marie Krulová. 

 
Program zasedání:   

1. Zahájení 
2. Novelizace Statutu LF MU 
3. Výroční zpráva o činnosti LF MU v roce 2023 
4. Zpráva o průběhu voleb do KAP AS LF MU 
5. Zpráva děkana 
6. Různé 

1.  Zahájení  

Předseda AS  přivítal všechny přítomné a konstatoval usnášeníschopnost AS LF.  
Prezenční listina je přílohou zápisu, na uvolněný mandát ve SKAS nebyl ještě povolán 
zvolený náhradník. 

Pořízením zápisu byla pověřena Mgr. Eliška Vladíková.  

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat.  

 
2. Novelizace Statutu LF MU 

Děkan Jedná se o poměrně jednoduchý záměr, cílem je zjednodušení statutu a organizační 
struktury. Novela reflektuje i potřeby, které byly schváleny na velkém akademickém 
senátu.  

Koščík Lékařská fakulta Masarykovy univerzity má v současné době dva samostatné vnitřní 
předpisy, které obsahují úpravu organizační struktury fakulty: Statut LF MU a 
Organizační strukturu LF MU. Další úpravu vnitřní organizace obsahuje Organizační řád 
LF MU, který není vnitřním předpisem fakulty. Výčet pracovišť obsahuje shodně jak 
Organizační struktura LF MU ve svém článku 2, tak Organizační řád v příloze č. 1. 
Vzhledem k tomu, že je organizační struktura fakulty aktuálně roztříštěna do tří různých 
samostatných dokumentů, mění novela systém tak, že obsah článku 1 Organizační 
struktury LF MU je včleněn do článku 26 Statutu LF MU. Článek 2 Organizační struktury 
LF MU, tedy výčet pracovišť, zůstává součástí Organizačního řádu LF MU v podobě 
přílohy č. 1 jako doposud. Vnitřní organizace fakulty tak bude v souladu s § 24 čl. 1 
odst. b) svěřena pouze fakultním orgánům. V případě, že se např. změní název 
pracoviště, což se děje na fakultě poměrně často, nebudeme muset měnit text vnitřního 
předpisu a nechávat to schvalovat na velkém senátu. 

Předseda LK Legislativní komise změnu vítá a nemá k ní žádných připomínek. 
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Novelizace Statutu LF MU 
Počet přítomných členů před hlasováním: 26 
Pro:                   26 
Proti:             0 
Zdržel se:         0 
Přijaté usnesení: Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 
písm. b) zákona o vysokých školách schvaluje novelu Statutu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
v předloženém znění. 

 
3. Výroční zpráva o činnosti LF MU v roce 2023 

Děkan Lékařská fakulta si vedla dobře, ve výroční zprávě jsou vyjádřeny všechny formální i 
neformální aktivity. Těší nás zájem nových studentů, převis je velký a zájem je 
významný napříč všemi obory. Nelékařské obory se nesmírně rozvíjejí. Velkým 
projektem je založení CREATICU, který je hezkou třešničkou na dortu LF. 
Společenská role fakulty je vyjádřena jednak tím, jak se chovají akademici a 
neakademici, ale vyzdvihl bych i práci studentských spolků, chtěl bych jim 
poděkovat za to, jak skvěle vystupují na veřejnosti. Chtěl bych dále poděkovat paní 
Ing. Krulové, které se podařilo velmi posunout OKVV.  

 Předseda LK  Nemáme žádné obsahové námitky, doporučujeme zprávu schválit.  

Výroční zpráva o činnosti LF MU v roce 2023 
Počet přítomných členů před hlasováním: 26 
Pro:                   26 
Proti:             0 
Zdržel se:         0 
Přijaté usnesení: Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 
písm. d) zákona o vysokých školách schvaluje Výroční zprávu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity za 
rok 2023 ve znění, které tvoří přílohu zápisu. 
 

4. Zpráva o průběhu voleb do KAP AS LF MU 

Předseda VaMK seznámil přítomné s výsledky voleb do komory akademických pracovníků i do 
studentské komory.  

Předseda AS  poděkoval VaMK za organizaci voleb a konstatoval, že všechny volby proběhly 
platně.  

Gál Chtěl bych se zeptat na nízkou volební účast, je možné s tím něco udělat? Proč 
volby probíhaly téměř zaráz s volbami do velkého senátu? Myslím si, že někteří 
členové akademické obce nezaregistrovali, že běží dvoje volby současně. 

Předseda AS Souběh voleb je z důvodu toho, že mandáty v obou senátech končí ve stejném 
období. Volby do fakultního senátu jsem tedy mohl vyhlásit dříve nebo až po 
volbách do velkého senátu. Nakonec jsem se rozhodl vyhlásit je později. Volební 
účast kolem 40 % není úplně špatná. U studentů je až na výjimky účast dlouhodobě 
nízká. 

Předseda VaMK O probíhající volbě jsem rozesílal informativní maily všem akademikům. Do 
budoucna můžeme určitě informovanost zvýšit, jenom bych nerad rozesílal příliš 
mnoho nevyžádaných mailů. 
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Co se týče volební účasti ve studentské komoře, tak ta kolísá, někdy je procento 
vyšší, jindy nižší. Většinou je účast ovlivněna tím, kdo do senátu kandiduje. 

 
5. Zpráva děkana 

Děkan  Dnes bych Vám všem především poděkoval. Zdejší diskuze jsou vždy racionální a 
jednání jsou vždy korektní a konstruktivní. Za celé vedení děkuji, jakým způsobem 
jsme s Vámi mohli spolupracovat a za projevenou důvěru do druhého funkčního 
období. Těším se na setkání s těmi, kteří budou pokračovat v akademickém senátu. 
Jmenovitě bych chtěl poděkovat panu doc. Tomandlovi, za jeho čas, který senátu 
věnoval. Stejným způsobem bych chtěl poděkovat i Matyáši Fejfarovi. Jsem moc 
rád, že jsem s Vámi oběma mohl spolupracovat. 

Plánka Chtěl bych se zeptat, zda se plánuje nějaká „lustrace“ či revize docentských či jiných 
titulů udělených na LF MU, jak je v mediálním prostoru zmiňováno. 

Děkan Ne, žádný hromadný přezkum neplánujeme. Stojím si za prací naší vědecké rady.  
Bavíme-li se o predátorských časopisech, nevím, jestli existuje nějaká právní opora 
k tomu považovat nějaký časopis za predátorský. 

Koščík Hodnocení časopisu je čistě akademická věc, na tuto věc není jednoznačný právní 
názor. Je to spíše otázka pro akademickou samosprávu. 

 

6. Různé 
Předseda AS  poděkoval všem současným senátorům, předsedům a členům komisí, za jejich práci, 

kterou v rámci svého mandátu odvedli.  

Připomněl dále datum následující zasedání senátu, které již proběhne v novém 
složení, a sice 4.6.2024. 

 

Přílohy:   

1. Prezenční listina 
2. Podklady k novele Statutu LF MU 
3. Výroční zpráva o činnosti LF MU v roce 2023 

 
 
 
 
 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 21. května 2024 
předseda AS LF MU 


